
SV: Het verbod op klepelmaaien 
18-11-2024 

 

Nederland verbiedt het gebruik van klepelmaaiers. Dat zijn maaitoestellen die doorgaans gebruikt 

worden om de graskanten van waterlopen te maaien. Deze toestellen zouden bij gebruik zo’n 80 

procent van de aanwezige insecten doden. Er is echter ook kritiek op deze beslissing. De 

voorgestelde alternatieven doden immers nog steeds tot 40 procent van de aanwezige insecten, en 

gaan minder grondig tewerk waardoor er vaker gemaaid moet worden. Desondanks gaat het verbod 

in vanaf 1 januari 2025 

Met ingang van deze datum mag de klepelmaaier alleen nog bij hoge uitzondering worden ingezet.  

De waterschappen in de provincie Groningen laten zich kritisch uit over het verbod op klepelmaaiers. 

Zij wijzen op de miljoenen aan gemeenschapsgeld die nodig zijn om de klepelmaaiers te vervangen 

met alternatieven, zoals messenbalken en schijvenmaaiers. Ecohydroloog Paul Hendriks van 

waterschap Hunze en Aa’s spreekt van een “héél merkwaardig besluit”. “Met een klepelmaaier hoef 

je veel minder vaak te maaien dan met andere apparatuur, omdat het veel grondiger gaat. En je kan 

het uitstellen tot de herfst, als planten uitgebloeid zijn en veel insecten zijn verdwenen. Bovendien 

wordt bij andere maaimethoden het maaisel mét insecten afgevoerd, en ben je ze ook kwijt.” 

Volgens de critici is klepelmaaien de meest economische manier van bermonderhoud en daarom 

waarschijnlijk de reden dat deze veelvuldig wordt toegepast. 

Aan de hand van bovenstaande leven er bij de fracties van Forza! en GroenLinks een paar vragen: 

• Is het college zich bewust van de kritieken die afkomstig zijn van met name de 

waterschappen? 

• Welke visie heeft het college op het verbod op klepelmaaien per 01-01-2025? 

• Welke vorm van maaien is te prefereren om maximaal in te zetten op het verbeteren van de 

biodiversiteit? 

• Welke vorm van maaien gaat er in de gemeente Haarlemmermeer toegepast worden nu het 

klepelmaaien vanaf 1 januari niet langer is toegestaan en waarom wordt er voor die methode 

gekozen? 

• Welke maatregelen t.a.v. het maaibeheer gaat de gemeente Haarlemmermeer nemen bij de 

nieuwe vorm van maaien om insecten (nog beter) te beschermen? 

• Welke maatregelen t.a.v. het maaibeheer gaat de gemeente Haarlemmermeer nemen bij de 

nieuwe vorm van maaien om de biodiversiteit (nog meer) toe te laten nemen? 

• Verwacht het college dat andere manieren van maaien de biodiversiteit zullen vergroten? Zo 

nee waarom niet? 

• Heeft het verbod op klepelmaaien gevolgen voor de onderhoudskosten van de openbare 

buitenruimte en zo ja welke gevolgen zijn dat? 
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